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RM- WK/16/11/11 

   Protokół  
ze wspólnego posiedzenia Komisji  

 Rady Miejskiej w Rzgowie 

odbytego w dniu 23 listopada 2011 r.  

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Marek 

Bartoszewski udział wzięli członkowie połączonych Komisji wg listy obecności stanowiącej 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, oraz zaproszeni goście wpisani listę.  

Przewodniczący obrad po powitaniu członków Komisji, zaproszonych gości i stwierdzeniu 

quorum uprawniającego do podejmowania decyzji, o godz. 13.30 rozpoczął posiedzenie 

Komisji zgodnie z zaproponowanym porządkiem: 

1. Omówienie materiałów na XIV sesję. 

2.Omówienie projektu uchwały w sprawie zaopatrzenia w energię cieplną, elektryczną i 

gazową Gminy Rzgów(projekt na płycie). 

3. Omówienie wniosku w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad.1 

Na sesję zaplanowano podjęcie następujących uchwał: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2011-

2018 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2011 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/28/2011 w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na modernizację dróg powiatowych w 

2011 roku 

4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

rok 2012. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Rzgów na rok 2012. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr VIII/75/2011 w sprawie opłaty 

targowej oraz zarządzania jej poboru w drodze inkasa na tereni Gminy Rzgów  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Rzgów z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rak 

2012”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Rzgów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na czas dłuższy niż 3 lata na część 

działki nr 1893 położonej w Rzgowie stanowiącej własność Gminy Rzgów o pow. 10 m
2 

pod kioskiem przemysłowo-spożywczym – dla Pani Lidii Pacholskiej.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części miasta Rzgowa rejon ul. Nadrzecznej 

(działki 1874 i 1093/56) w granicach określonych w załączniku graficznym.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Rzgowa do wypłaty 

odszkodowania za przejętą z mocy prawa na własność Gminy Rzgów działki  nr 67/5, 

67/7, 67/2, 64/2 położone w Konstantynie od P. Grzegorza Mikinki.  
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14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Grodzisku.  

 

Pkt. 11  

Temat omówiła P. Magdalena Kurowska. 

Mecenas Iwaszkiewicz stwierdził, że rada wyraża zgodę na odstąpienie od trybu 

przetargowego oraz zezwolenie na dzierżawę gruntu pod kioskiem na okres dłuższy niż trzy 

lata. W przepisie nie ma granicy na jaki okres.  

Radny Dariusz Krzewiński powiedział, że trzeba się zastanowić w jaki sposób zabezpieczyć 

interes gminy w umowie dzierżawy. Powinien być to zapis, że po okresie trzech lat stawkę 

dzierżawna podwyższa się o wysokość inflacji.  

Magda Kurowska poinformowała, że stawka dzierżawy wynosi 10 zł/m2 w sumie miesięcznie 

wychodzi kwota 100 zł.  

Radni są zadowoleni z funkcjonowania kiosku. Głosów negujących nie ma.  

Przewodniczący Rady powiedział, że spokojnie można przedłużyć umowę dzierżawy na okres 

dłuższy niż 3 lata. Radni w głosowaniu 14 za i 1 wstrzymujący się, przedłużają czas umowy 

na okres 10 lat.   

 

Pkt. 13 

Pani M. Kurowska zapoznała radnych, które działki w Konstantynie gmina przejmuje na 

drogi od Pana Grzegorza Mikinki. Działka nr 67/6 nie może być przejęta ponieważ grunty te 

są ujęte  pod przyszłą obwodnicę Łodzi.  

Radny Dariusz Krzewiński powiedział, że stawki wynegocjowane przez Burmistrza są do 

przyjęcia.  

Radny Salski zapytał czy można odwlec w jakiś sposób wypłacanie odszkodowań. W 

odpowiedzi Burmistrz stwierdził, że każdy właściciel ma prawo wystąpienia                            

o odszkodowanie za zajęcie części swojej działki pod drogę. Łącznie gmina przejmuje 

3.067m
2
 działki Pana Mikinki. Przewodniczący rady M. Bartoszewski przypomniał nowym 

radnym, że teren przekształcony w Konstantynie przylega do Starowej Góry, gdzie w planach 

przestrzennych jest budownictwo mieszkaniowe a właściciele gruntów przez kilka lat prosili 

o przekształcenie tych gruntów pod budownictwo. Interes gminy w tym rejonie jest taki, że 

areał około 10 h jest naszą własnością i w zasadzie gmina nigdy nie sprzedała by go po 

dobrych cenach. Dlatego cały ten rejon został przekształcony i podzielony na działki 

budowlane.   

Przewodniczący powiedział, że nadal funkcjonują odszkodowania w Starowej Górze. 

Jeżeli chodzi o nowe tereny to będą jakieś wpływy z renty planistycznej. Trudno przewidzieć 

kto będzie prowadził takie procedury. Burmistrz planuje wprowadzić od nowego roku opłatę 

adiacencką.  

Radny Zenon Wawrzyniak stwierdził, że gmina powinna wstrzymać się ze sprzedażą działek 

do chwili ich uzbrojenia  przez co można zyskać dodatkowo około 100 tys. zł.  

 

Pkt. 1  

Pani Skarbnik omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2011-2018. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa została zaktualizowana o zmiany dokonane przez 

Burmistrza w okresie międzysesyjnej oraz o zmiany w budżecie, które zostaną dokonane na 

najbliższej sesji.  

Zmiany w wykazie przedsięwzięć:   

1. Na realizację zadania:” Modernizacja ul. Rudzkiej pod wiaduktem wraz z oświetleniem oraz 

odwodnienie ul. Nasiennej w Rzgowie” zwiększono limit wydatków o kwotę 100.000,00 zł. w 

2012 r.  

2. Przedsięwzięcie pod nazwą: ”Zagospodarowanie terenu parku miejskiego w Rzgowie 

poprzez stworzenie nowego układu ścieżek” otrzymuje brzmienie: ” Zagospodarowanie 

terenu parku miejskiego w Rzgowie” 

Po zmianach programy, projekty lub zadania pozostałe- majątkowe: 
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1. Porozum. w sprawie pokrywania przez okres 5 lat kosztów utrzymania dodatk. dwóch 

etatów policyjnych w Posterunku Policji w Rzgowie Komisar. Policji w Tuszynie Komendy 

Powiat. Policji Powiatu Łódzk. Wsch. 

Zwiększono  limit wydatków w 2012 r. o kwotę 2.778,00 zł. 

2. Umowy na sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagosp. przestrzennego Gminy Rzgów 

Zaktualizowano limit zobowiązań. Po podpisaniu umowy limit zobowiązań wynosi 0,00 zł. 

 

Umowy, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna dla 

zapewnienia ciągłości działania jednostki: 

1. W dniu 10.10.2011 r. została  podpisana umowa na konserwację  stanowiących własność  

PGE Dystrybucja S.A. Oddział Łódź Miasto instalacji oświetlenia ulic, placów i innych 

miejsc publicznych na terenie Gminy Rzgów.    

„Konserwacja instalacji oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Rzgów” 

 W związku z faktem iż projekt umowy zakładał cenę za konserwację jednego punktu 

świetlnego za jeden miesiąc od dnia 01.01.2012 r. 19,76 zł netto, zaś umowę udało się 

podpisać za   17,52 zł netto- dokonano ponownie ustalenia limitów wydatków.    

2. W związku z zamiarem ogłoszenia przetargu na monitoring wizyjny miasta Rzgowa do 

wykazu przedsięwzięć wprowadza się przedsięwzięcie pod nazwą: ”Monitoring wizyjny 

Miasta Rzgowa i elektroniczny system ochrony obiektów”. 

Umowa ma zostać zawarta na okres 3 lat tzn. od 01.01.2012 r. do 31.12.2014 r.   

 

Radni nie mieli obiekcji co do zasadności tych zmian.  

 

Pkt. 2 

Zmiany w budżecie . 

Zwiększenie  planu dochodów: 

1. Dotacja celowa z tyt. pomocy finans. otrzymana z powiatu  na inwestycje                      

(zakup młota hydraulicznego do koparko- ładowarki:     46.000,00 zł 

Razem:            46.000,00 zł 

 

Zmniejszenie  planu dochodów: 

1.  Dotacje celowe otrzymane z powiatu  na zadania bieżące  

(bieżące utrzymanie dróg powiatowych:         46.000,00 zł 

 Razem:             46.000,00  zł 

 

 
I. Zmiany w planie wydatków budżetowych  

Zwiększenie  planu wydatków: 

1. Zakup młota hydraulicznego do koparko- ładowarki :    46.000,00 zł 

2. Modern. placu przed świetlicą w Gospodarzu-wydatki bieżące:     1.025,00 zł 

3. Lokalny transport zbiorowy  na terenie Gminy Rzgów :    105.000,00 zł 

4. WPF:   Zagospodarowanie terenu parku miejskiego w Rzgowie:     2.627,00 zł 

5. Modernizacja parku miejskiego od strony zachodniej :    10.320,00 zł 

6. Bieżące utrzymanie dróg gminnych- wydatki bieżące:    71.000,00 zł 

7. Utrzymanie wysypiska- wydatki bieżące:            3.500,00 zł 

8. Zakup licencji programu kadrowo- płacowego dla urzędu miejskiego:   

               6.310,00 zł 

9. Wykonanie projektu i budowa drogi w Bronisinie:         5.200,00 zł 

10. Budowa garaży dla OSP w Starowej Gorze:        24.000,00 zł 

11. Wykonanie placu zabaw wraz z ogrodzeniem w Kalinie:    10.332,69 zł 

RAZEM:                        285.314,69  zł 

Zmniejszenie  planu wydatków: 
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1. WPF:   Zagospodarowanie terenu parku miejskiego w Rzgowie   

 poprzez stworzenie nowego układu ścieżek:       2.427,00 zł 

2. Wydatki bieżące na utrzymanie dróg powiatowych:     46.000,00 zł 

3. Modernizacja przystanków autobusowych w Gospodarzu:        1.025,00 zł 

4. Wydatki bieżące w administracji:                  186.010,00 zł 

5. Wykonanie projektu przebudowy ul. Centralnej w Starowej Górze 2941 E: 

             5.000,00 zł 

6. Modernizacja ul. Centralnej w Starowej Górze 2941 E- wykonanie nakładki: 

                             200,00 zł 

7. Wykonanie ogrodzenia placu zabaw dla dzieci w Rzgowie:   10.320,00 zł 

8. Budowa przyłącza wodociągowo-kanalizacyjnego do garaży w Starowej Górze: 

           24.000,00 zł 

9. Wykonanie projektu modernizacji strażnicy OSP w Kalinie:   10.332,69 zł 

RAZEM:         285.314,69 zł 

  

Kierownik Zbigniew Snelewski wyjaśnił radnym dlaczego zabrakło środków przy remoncie 

parku. Oświadczył, że zakupione zostały ławki i na wiosnę przyszłego roku zostaną 

wmontowane przy alejkach parkowych. Ławki mają konstrukcję stalową, są mocne i przez to 

mniej narażone na zniszczenia. Są przy tym bardzo ładne i estetyczne. Ponadto zakupiono 

wiatę przystankową ustawioną przy kiosku.  

Radny Salski spytał co to za ławki, że koszt jednej wynosi aż 700 zł.    .  

Radny Dariusz Krzewiński zapytał czy rada zaakceptuje jego wniosek o przesunięcie 

funduszy sołeckich na urządzenie placu zabaw przy szkole w Kalinie. Radni wyrazili swoją 

aprobatę.  

Kierownik Snelewski złożył także wyjaśnienia odnośnie przedłużenia drogi w Bronisinie 

Dworskim do kilku posesji do których nie ma dojazdu. Mieszkańcy jeżdżą po prywatnej 

drodze Pana Wiśniewskiego. Jest to droga okrężna. Jest już projekt na wytyczenie tej drogi, 

jednak trzeba wykupić grunty żeby to zadanie mogło być zrealizowane.  

Burmistrz poinformował radnych, że dwóch właścicieli gruntów przyrzekło oddać część 

swoich działek z przeznaczeniem na drogę bez odszkodowania, natomiast Pan Wiśniewski nie 

wyraża zgody na zajęcie działki na drogę przez gminę z uwagi na co Starosta Powiatowy na 

wniosek gminy będzie musiał wszcząć postępowanie administracyjne w sprawie 

wywłaszczenia. Pozostaje jeszcze jeden właściciel, z którym należy ponownie podjąć 

mediacje w sprawie ceny za grunt.  

Radny Bednarczyk stwierdził, że pilniejszą jest naprawa i wyasfaltowanie drogi przy granicy 

Łodzi. Głębokie wyrwy mogą być przyczyną wypadków drogowych a co za tym idzie 

przyczyną do wypłacania odszkodowań poszkodowanym.  

Radny Wawrzyniak stwierdził, że droga się rozlatuje a przy tym po bokach jest bardzo 

zakrzewiona. Należało by obciąć gałęzie od strony drogi na długości około 700m co 

przyczyniło by się do polepszenia widoczności i poszerzenia jezdni.  

 

Ad.2. 

Kierownik Adam Stawiany poinformował radnych, że prawo nakłada na gminę obowiązek 

uchwalenia założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 

naszej gminy. Plan taki sporządza się na okres 15 lat z możliwością aktualizacji co 3 lata. Dla 

naszej gminy projekt tego planu wykonała firma Bash, której  reprezentant Pan Bartosz 

Szymuś przybliży nam dzisiaj założenia w tym temacie. 

Pan projektant Bartosz Szymuś przybliżył radnym procedurę wykonania planu. Stwierdził, że 

obowiązek sporządzenia projektu wynika z ustawy Prawo Energetyczne a założenia 

proceduralne są autorstwa Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Dokument taki 

dodatkowo musi być uzgodniony z Urzędem Marszałkowskim i musi być wyłożony do 

publicznego wglądu razem z prognozą oddziaływania na środowisko. Projekt zakłada 

rozdziały dotyczące: 
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-zaopatrzenia w energię cieplną, paliwa gazowe i energetykę a także zwraca uwagę na 

potencjał źródeł odnawialnych.  

Radny Piotr Salski powiedział, że jest za mało napisane w części dotyczącej Gminy ,a 

niepotrzebnie  mówi się o całym województwie. Jest także dużo informacji nieaktualnych.   

Radny Gierasiński zwrócił uwagę, że w rozdziale 2 brak jest opisu punktu 8 – współpraca z 

innymi gminami. Radny zwrócił uwagę na ważne zapisy. 

Projektant poinformował, że zostały przedstawione dwa dokumenty: projekt założeń i 

prognoza oddziaływania na środowisko. Uchwaleniu przez radę podlega tylko projekt 

założeń. Może się zdarzyć, że niektóre dane są nieaktualne. Zapisy dotyczące środowiska są 

nadmiernie rozbudowane ale one wynikają z innej ustawy i muszą być ponieważ Regionalna 

Dyrekcja Ochrony Środowiska nie zatwierdziła by nam projektu. 

Jest kilka źródeł na pozyskanie funduszy na energię odnawialną. Fundusz przeznaczony dla 

os. Prywatnych. Komercyjny kredyt z którego budżet państwa zwraca 20%. Gmina musi dbać 

o swoje obiekty, które będą spełniały wszelkie normy.  

Burmistrz zapytał jak ujęte są tematy energii odnawialnej, ponieważ kilka lat temu zostało 

przyjęte Studium gdzie są zaznaczone tereny pod budowę wiatraków na terenie Kalinie i 

Kalinku,. Można by było opracować miejscowe plany przestrzennego zagospodarowania 

gdzie mówi się o wiatrakach. Mieszkańcy wyrazili się jasno na zebraniach wiejskich ,że są 

przeciwni budowie wiatraków.  

Projektant poinformował, że nie są wpisane żadne konkretne inwestycje, dokument jest 

dokumentem strategicznym i będą możliwości pozyskania jakiś środków z kasy unijnej. Nie 

wpisujemy żadnego obowiązku budowy wiatraków. Projekt jest na 15 lat. Ustawodawca 

nakłada aby dokument aktualizować co 3 lata. Mogą być potrzeby aktualizacji konkretnych 

podrozdziałów. Obaw nie powinno być. 

Radny Jan Owczarek zapytał gdzie można się zgłosić o pomoc finansową na docieplenie 

budynku. 

Trzeba wykonać audyt i zwrócić się z wnioskiem do banku. Audyt jest weryfikowany, ulga 

polega na tym, że państwo spłaca kredyt w wysok. 20%. Faktura będzie refundowana. Gminy 

mogą korzystać z Wojewódzkich funduszy. Przewodniczący zapytał czy można zrobić małe 

korekty. 

Korekty można zrobić do momentu uchwalenia projektu. w sprawie uwag radni będą się 

kontaktować z Adamem Stawianym.  

Pani Burmistrz dodała, że w paragrafie. 2 wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Rzgowa.  

 

Ogłoszono przerwę. (15.55 16.15)  

 

Powrócono do omawiania materiałów sesyjnych 

 

Pkt. 3 

W zmianach w budżecie zmniejszono plan funduszy na drogi powiatowe. Załącznik został 

zaktualizowany o te kwoty.  

„Udziela się pomocy rzeczowej polegającej na modernizacji dróg powiatowych, wskazanych 

w załączniku do niniejszej uchwały do kwoty 491.640,00 zł. (słownie: czterysta 

dziewięćdziesiąt jeden tysięcy sześćset czterdzieści złotych 00/100) dla Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego z budżetu Gminy Rzgów w 2011 roku”. 

Radni nie mieli zastrzeżeń. 

 

Pkt. 4 

Przewodniczący powiedział, że stawki zaproponowane w uchwale są stawkami 

wypracowanymi na posiedzeniu Komisji Gospodarki Budżetu i Finansów we współpracy z 

Burmistrzem. 
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Kwota z podatków jest kwotą którą możemy przeznaczyć na inwestycje. Cała kwota na 

inwestycje wynosi 5 milionów. 

Radny Piotr Salski zwrócił uwagę że te stawki są za mocno podniesione do góry, ponieważ 

trzeba wziąć pod uwagę, że cena za wodę też wzrośnie, co może nie spodobać się 

mieszkańcom.  

Burmistrz powiedział, że biednemu człowiekowi, jeżeli złoży podanie może umorzyć 

podatek.  

Radny Dariusz Krzewiński stwierdził, że te wartości są w jednych sytuacjach wysokie a w 

drugich małe. Jeżeli nie będzie osób, które będą płaciły jednostce podatku to żadnych 

pieniędzy nie będzie. Radny nie zgadza się na stawkę  21,50 zł za 1m2 obiektów 

użytkowanych pod działalność gospodarczą. Uważa, że jest to kara za to, że daje prace 

ludziom i na swojej własnej ziemi wybudował za własne pieniądze firmę.  

Radna Regina Bagińska zapytała czy to jest najniższa podwyżka cen podatku jaką możemy 

zrobić. 

Burmistrz zapewnił, że podwyżka jest po środku tabeli stawek.   

Przewodniczący zapytał kto z radnych jest za 1 pkt uchwały – 0,84 gr. wszyscy za 

2. – 4,33 zł, - wszyscy za. 

3. – 0.43 gr. – wszyscy za 

z podatku od nieruchomości są zwolnione 

4. – 0,70 gr. – 1 przeciw, 1 wstrzymała się, 13 za 

5. 21.50 zł.- 5 za, 7 przeciw,  

radni zaproponowali 20,50 zł. w głosowaniu: 8 za.  

Obniżenie stawki podatku z 21,50 na 20,50 zł uszczupliło budżet przyszłoroczny o kwotę 330 

tysięcy zł.  

Radny Dariusz Krzewiński powiedział, że gmina powinna przeprowadzić kontrolę.  

Burmistrz stwierdził, że jeżeli jest taka wola radnych, żeby obniżyć stawkę do 20,50 zł to on 

będzie to realizował. 

 Radna Bagińska powiedziała, że przyjdzie taki moment, że będziemy w stanie remontować 

to co mamy a na inwestycje nie będzie funduszy. 

6. 10,24 zł. – wszyscy za 

7. 4.45 zł. – wszyscy za 

8. 6,00 zł. – 12 za, 1 przeciw,  

9. 7,36 zł.- wszyscy za 

2% od budowli- wszyscy za. (parkingi, rury wodociągowe, nawierzchnie utwardzone) 

 

Pkt. 5 

Nowa ustawa o działalności leczniczej zmieniła brzmienie zapisy w deklaracji na podatek od 

nieruchomości. 

W informacji pod D2 w pkt 2 została dokonana taka zmiana.  

W deklaracji w terminie składania wydłuża się termin do 31 stycznia. 

Radny Piotr Salski zapytał kogo dotyczą te deklaracje 

Deklaracje dotyczą płatników podatku od nieruchomości, którzy wybudowali lub zakupili 

nowe budynki mieszkalne lub nastąpiła zmiana w powierzchni budynków czy działek 

budowlanych i rolnych. 

 

Pkt. 6  

Przewodniczący stwierdził, że podatek od środków transportowych został zmodyfikowany, 

żeby mocno nie obciążał płatników.  

Uchwała była podjęta bezterminowo. Skarbnik poinformowała, że  są określone stawki min i 

max. W tamtym roku udało się nam zmieścić w tych granicach, w tym roku trzeba je zmienić. 

Nasze stawki są podniesione o 3%.  

Radny Zenon Wawrzyniak analizując te stawki nie sprzeciwia się temu. 

Radny Dariusz Krzewiński zapytał jakie będą wpływy z tytułu tego podatku. 
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Wpływy ogólne od osób prawnych 60 tys. a od os. Fizycznych 200 tys. zł. Zwolnione z 

podatku od środków transportu są jedynie pojazdy specjalne. 

Pojazd specjalny musi spełniać warunki ustawowe. Np. Samochód strażacki, holowniczy.  

Radni nie wnosili zastrzeżeń. 

 

Ad.3. 

Dyrektor GZWiK w Rzgowie omówił proponowane taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków na rok 2012. 

 

Wysokość cen i opłat za dostarczaną wodę i odprowadzane ścieki z uwzględnieniem 

dopłat z budżetu Gminy Rzgów obowiązujących na 2012 rok. 

 
Wysokość cen za dostarczaną wodę: 

 

I Grupa taryfowa 

Cena za 1 m³ wody                                                          2,78 zł/m³ (netto) 

Dopłata z budżetu Gminy do 1 m³ wody                       0,20 zł/m³ (netto) 

Cena 1 m³ wody                                                                 2,58 zł/m³ (netto) 
- gospodarstwa domowe i odbiorcy poza przemysłowymi 

 jednostki: oświaty, kultury, sportu, ochrony zdrowia, 

  opieki społecznej, administracji 

- gospodarstwa rolne i ogrodnicze 

 

II Grupa taryfowa 

Cena 1m³ wody                                                                 2,82 zł/m³ (netto) 
-Odbiorcy przemysłowi usług (działalność gospodarcza) 

 

Wysokość cen za odprowadzone ścieki : 

 

I Grupa taryfowa 

Cena 1 m³ ścieków                                                         4,73 zł/m³ (netto) 

Dopłata z budżetu Gminy do 1 m³ ścieków                  0,80 zł/m³ (netto) 

Cena 1 m³ ścieków                               3,93 zł/m³ (netto) 
- gospodarstwa domowe i odbiorcy poza przemysłowymi 

jednostki : oświaty, kultury, sportu, ochrony zdrowia,  

opieki społecznej, administracji 

- gospodarstwa rolne i ogrodnicze 

 

II Grupa taryfowa 

Cena za 1 m³ ścieków                                                    4,73 zł/m³ (netto) 

- odbiorcy przemysłowi usług (działalność gospodarcza) 

  

Wzrost ceny wody i ścieków spowodowany został planowanym zakupem wody dla Rzgowa z 

wodociągu w Łodzi. Taki stan rzeczy zaistniał dlatego, że w roku 2012 jesteśmy zmuszeni 

zamknąć hydrofornie w Rzgowie. Nie spełnia ona wymogów określonych prawem. Z tego 

tytułu, że zakupujemy w przyszłym roku wodę z Łodzi, cena wzrosła o 0,26 gr. Jeśli chodzi o 

ścieki technologia oczyszczania ich pozostaje na tym samym poziomie. Cena brutto za 1m3 

wody i ścieków wynosiłaby 7,03 zł (6,51 + VAT). 

 

Plan dotacji: 

Zaproponowaliśmy dopłatę  

Dotacja ogólnie wyniosła by ogólnie… 

Cena brutto za 1m3 wody i ścieków wynosiłaby 7,03 zł. (6,51 +VAT) 



 8 

Żeby zrobić projekt hydroforni w Rzgowie łącznie ze zbiornikami retencyjnymi trzeba 

podnieść te ceny. Jeżeli chcemy utrzymywać wodę na wysokim poziomie  należy szybko 

remontować hydrofornie . 

Radny Dariusz Krzewiński zapytał czy będziemy mogli stworzyć struktury żeby zabezpieczyć 

zaopatrzenie w wodę dla całej gminy. Jeżeli będziemy korzystać z łódzkiej wody to 

zapłacimy 300 tys. zł. więcej. Budując taką stację czy jesteśmy w stanie  zapewnić 

zaopatrzenie w  wodę  Starowej  Góry. Starej Gadki i Rzgowa. 

Dyrektor GZWiK prosił kiedyś o zorganizowanie posiedzenia wspólnego w temacie wody.  

Problem polega na tym, że pompa na hydroforni w Rzgowie powinna załączać się co 12 min, 

a ona włącza się co 8 min.(jest przepracowanie urządzenia). Potrzebna jest budowa 

zbiorników retencyjnych utrzymujących ciśnienie i odciążających pompy w godzinach 

szczytu. Rzgowska hydrofornia prawdopodobnie nie zabezpieczy zapotrzebowania Starej 

Gadki i Starowej Góry.  Z ujęcia w Starowej Górze zasilana jest Stara Gadka, Rzgów. 

Romanów jest odcięty od wodociągów, ponieważ GDDKiA nie wyraziła zgody na 

przeprowadzenie rurociągów pod autostradą. W Romanowie wykazano występowanie 

bakterii coli.  

Dyrektor złożył wniosek o zakupienie agregatów na poszczególne hydrofornie w przyszłości.  

Radny Stanisław Gierasiński  -czy jest wykonane na ul. Zastawnej  połączenie z siecią łódzką.  

Procedury załatwienia tej sprawy to jest projekt, warunki i środki. 

 

Przewodniczący powiedział, że rada zezwoliła na zrobienie połączeń pomiędzy Hutą 

Wiskicką , Kalinem, Kalinkiem i Romanowem. 

Radny Dariusz Krzewiński powiedział, że chciałby zorganizować posiedzenie Komisji 

Rewizyjnej tylko w temacie wody.  

Radny Gąsiorek wnioskował, żeby z budżetu były większe dopłaty. Poprosił o zabezpieczenie 

środków na remont hydroforni w…  

Mecenas Iwaszkiewicz powiedział, że wniosek się albo zatwierdza albo odmawia 

zatwierdzenia.  

Dyrektor GZWiK powiedział, że doszło do takiej sytuacji że brakuje pieniędzy  

Mecenas powiedział, że jeśli radni odmawiają zatwierdzenia taryf muszą wykazać 

niezgodność w prawie.  

Dyrektor GZWiK ustosunkował się do pojęcia opłaty abonamentowej. Zakład jest 

zobowiązany, co 5 lat do wymiany wodomierza  

Przewodniczący zapytał, kto jest za takimi cenami. Większość radnych jest za 

przedstawionym wnioskiem Dyrektora Kobusa.  

 

Powrócono do omawiania materiałów sesyjnych. 

Pkt. 8 

Opłata targowa jest zbierana  na ryneczku  przy ul. Tuszyńskiej i Długiej. Podwyżka do 1 zł. 

Burmistrz wystąpił z tą propozycją, ponieważ wpływy małe. 

Radny Zenon Wawrzyniak powiedział, że 1 zł. to jest za mało. Radny zaproponował, aby 

podnieść do 2 zł. 

Radny Mirosław Bednarczyk broni ludzi, których sprzedaż jest bardzo niska i poprosił aby 

nie podnosić cen.  

Przewodniczący zapytał kto jest za 1 zł. 14 za, 1 wstrzymujący się .  

 

Pkt. 9 

Zmiany w Programie Współpracy Gminy Rzgów z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności użytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2012 omówiła Pani Burmistrz Jadwiga Pietrusińska. 

 Program różni się od dotychczasowego tym, że zwiększono ogólna kwotę na realizację. 

Dołożono do wydatków domu pobytu dziennego prowadzonego przez Zgromadzenie Sióstr 
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Felicjanek kwotę 3 tysięcy zł. Druga zmiana wiąże się z powołaniem komisji konkursowej, co 

zapisano w programie w jednym w załączników. 

 

Pkt. 14 

Radni wyrażają zgodę na nadanie nazwy ulicy drodze wewnętrznej o długości 225m i 

szerokości 9 m w Grodzisku. Ulica nosi nazwę „Stefana”.  

 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku posiedzenia o godz. 19.10 Przewodniczący  

Marek Bartoszewski zamknął posiedzenie Komisji Wspólnej.  

 

 

Protokołowała:                                                                            Przewodniczył:  


